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Rekonstrukce parkoviště 
u nádraží

Město v loňském roce obdrželo dvě velké evrop-
ské dotace z programu IROP. První z nich je rekon-
strukce chodníku podél Pražské ulice, která byla 
zahájena v září minulého roku a díky zatím mírné 
zimě se na stavbě nadále pracuje a stavba je nyní 
již ve své druhé polovině. Druhým projektem, 
jehož realizace byla započata až v  lednu letoš-
ního roku, je rekonstrukce, resp. rozšíření parko-
viště u dobřichovického nádraží. Výběrové řízení 
na zhotovitele stavby sice proběhlo již koncem 
září loňského roku, v důsledku déle trvající admi-
nistrativní kontroly výběrového řízení ze strany 
poskytovatele dotace však mohla být stavba 
zahájena až nyní. Vítězem výběrového řízení je 
společnost Raeder & Falge, s cenou 6,77 mil. Kč. 
V  rámci stavby vznikne na dosud nezpevněné 
části parkoviště nová asfaltová plocha pro 110 
automobilů, tedy bezmála jeden a  půl násobek 
současného zpevněného parkoviště, které bylo 
v roce 2006 postaveno taktéž z prostředků evrop-
ské dotace. Stavba by měla být hotova do polo-
viny května 2018.

Pokud to povětrnostní podmínky dovolí, bude 
stavba probíhat již během zimních měsíců, což si 
bohužel vyžádá vyklizení celé plochy staveniště. 
K předání staveniště došlo 11. ledna, přičemž od 
22. ledna bude celá zadní část parkoviště uza-
vřena. Parkovat se tedy bude moci pouze na stá-
vajícím vyasfaltovaném parkovišti, což zásadně 
omezí počet volných míst k parkování u nádraží. 
Kapacita přední části parkoviště je totiž pouhých 
75 míst, zatímco celé parkoviště, včetně zadní 
části, má kapacitu cca 185 míst. Plocha pro parko-
vání tak bude zredukována téměř o  dvě třetiny. 
Chtěl bych proto požádat všechny, kdo parkovi-
ště využívají, aby měli po dobu stavby pochopení 

pro omezení plochy parkoviště a  využívali jej 
pouze v těch nejnutnějších případech. Současně 
bych chtěl upozornit, že parkování v ulicích v blíz-
kosti parkoviště není možné s ohledem na to, že 
zde jsou obytné zóny, v  nichž je parkování na 
zelených pásech vyloučeno a městská policie jej 
zde netoleruje.

Aby se zmírnil dopad uzavření parkoviště na 
dobřichovické občany, požádal jsem starosty 
okolních obcí (Řevnic, Černolic, Všenor, Letů 
a  Karlíka), aby vyzvali své občany, aby po dobu 
stavby dobřichovické parkoviště u nádraží nepo-
užívali.

O aktuálním dění, včetně dopravních omezení, 
týkajících se parkoviště u  nádraží, vás budeme 
informovat na webových a facebookových strán-
kách města.

Výsledky místního referenda 
ve Všenorech

Současně s  prvním kolem prezidentských voleb 
proběhla v  osmi městech a  obcích naší repub-
liky i místní referenda. Jedno z nich se konalo i v 
sousedních Všenorech. Referendum se zabývalo 
tématem, které je v  posledních měsících inten-
zivně diskutováno mezi všenorskými občany 
a  zastupiteli. Byť se jedná o  téma, které je plně 
v kompetenci Všenor a  jejich zastupitelů, zajímá 
se o něj i mnoho občanů z Dobřichovic, na které 
má rozvoj Všenor, jako sousední obce, samo-
zřejmě také svůj vliv. Tím tématem je budoucí 
využití pozemků v areálu Krijcos a lokality Plzeňka 
a s tím související změna územního plánu. Impul-
zem pro vypsání referenda byl záměr vlastníka 
areálu „Krijcos“ nahradit stávající zástavbu tohoto 
areálu, která je tvořena stavbami určenými pro 
výrobu, skladování a služby, zástavbou bytových 
domů a  občanské vybavenosti. Zároveň byly 

zvažovány i  možnosti změny využití pozemků 
v  lokalitě Plzeňka, která sousedí s  katastrem 
Dobřichovic, ze sportovních a rekreačních ploch 
na plochy určené k  bydlení. Pokud by k  těmto 
změnám mělo dojít, musely by být schváleny 
v  rámci změny územního plánu, kterou Všenory 
nyní pořizují.

Zájem o  referendum byl poměrně vysoký, 
z 1325 oprávněných voličů se jej zúčastnilo 891, 
což jsou 2/3. V  referendu občané odpovídali 
na celkem 4 otázky. S  jejich přesným zněním 
i  s detailními výsledky referenda se můžete 
seznámit na webových stránkách obce Všenory 
(www.vsenory.cz). Z  odpovědi na první otázku 
referenda plyne, že většina všenorských občanů 
si přeje zachování současného využití loka-
lity Plzeňka pro sportovně rekreační využití. 
Z  výsledků referenda dále vyplývá, že občané 
Všenor ve své většině odmítají výstavbu bytových 
domů v  areálu Krijcos a  preferují tak zachování 
stávajícího stavu, tedy využití pro průmyslovou 
výrobu a  sklady, přičemž připouští i  případnou 
stavbou rodinných domů v  tomto areálu. Refe-
rendum se však ve své druhé otázce vyjadřuje 
i ke stavbě na části lokality Plzeňka, kde občané 
odmítají výstavbu jiných staveb pro bydlení, než 
rodinných domů. V této lokalitě je však v souladu 
se stávajícím územním plánem již nyní vydáno 
platné územní rozhodnutí a stavební povolení na 
stavbu pobytového sociálního zařízení a investor 
v prosinci stavbu zahájil. V praxi bude tedy výsle-
dek referenda v  tomto bodě patrně nereálné 
naplnit. Z odpovědi na čtvrtou otázku referenda 
vyplývá, že obec by měla při pořizování územ-
ního plánu stanovit konkrétní výškové plošné 
regulativy pro celé území Plzeňky a areálu Krijcos. 
Obec Všenory by tedy nyní měla při změně územ-
ního plánu zohlednit výsledky referenda.

Petr Hampl

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Obrázek na titulní straně: První sníh v Dobřichovicích ale brzy zmizel. Foto Hynek Moravec.

Kandidát   Volební okrsek
Číslo  1 Číslo   2 Číslo  3 DOBŘICHOVICE Praha západ Středočeský kr. ČR

hlasů % hlasů % hlasů % hlasů % % % %
Ing. Mirek TOPOLÁNEK 49 7,98 52 6,21 32 5,15 133 6,42 6,51 4,85 4,30
Mgr. Michal HORÁČEK 47 7,65 89 10,63 58 9,34 194 9,36 11,82 10,80 9,18
Mgr. Pavel FISCHER 96 15,64 138 16,49 95 15,30 329 15,88 12,95 9,47 10,23
RNDr. Jiří HYNEK 9 1,47 6 0,72 11 1,77 26 1,25 1,32 1,37 1,23
Mgr. Petr HANNIG 4 0,65 1 0,12 3 0,48 8 0,39 0,50 0.60 0,56
Ing. Vratislav KULHÁNEK 2 0,33 3 0,36 4 0,64 9 0,43 0,47 0,58 0,47
Ing. Miloš ZEMAN 110 17,92 126 15,05 102 16,43 338 16,31 22,25 34,16 38,56
MUDr. Marek HILŠER 41 6,68 89 10,63 34 5,48 164 7,92 9,55 9,48 8,83
Ing. Jiří DRAHOŠ 256 41,69 333 39,78 282 45,41 871 42,04 34,59 28,64 26,60
CELKEM PLATNÝCH HLASŮ 614 837 621 2072
Procento účasti 74,50 73,15 73,10 74,00 71,64 64,73 61,92

Volba presidenta republiky
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Ve dnech 12. a 13. ledna se v celé České repub-
lice konala volba presidenta republiky. Byla to 
již druhá přímá volba hlavy státu. Protože se 
situace na politické scéně mění téměř z hodiny 
na hodinu, zveřejňujeme zde pouze obvyklou 
tabulku s  výsledky všech třech dobřichovic-
kých volebních okrsků, celých Dobřichovic, 
okresu Praha – západ, Středočeského kraje 
i  celé ČR. K  celkovým výsledkům se vrátíme 
v příštím čísle.

O čem jednala rada města

Starosta informoval radu o  možnosti podání 
žádosti o dotaci z dotačního programu MMR na 
akci „Oprava ulic Ruská a  Jugoslávská po živelní 
události“. Rada záležitost projednala a souhlasila 
s podáním žádosti o dotaci.

Rada se seznámila s  žádostí vlastníků domu 
v ulici Svážné čp. 104 o vyjádření k použití materi-
álů na opravu opěrné zdi pozemku parc. č. 2420, 
k. ú. Dobřichovice při ulici Tyršově a  o souhlas 
s  přechodným dopravním opatřením v  době 
rekonstrukčních prací. Rada se shodla, že je nutné 
zachovat materiálově současný vzhled kamenné 
zdi (např. zdivo z  lomového kamene) s použitím 
obdobného druhu kamene, který tam v součas-
nosti je. Souhlasila s  jednosměrnou objízdnou 
trasou přes ulici Krajníkovu a  Svážnou s  tím, že 
dopravní opatření stanovuje MěÚ Černošice na 
základě souhlasu inženýrsko-dopravního odboru 
Policie ČR.

Starosta předložil radě žádost Mramoru Slive-
nec, a. s. o souhlas s dělením pozemku a vysvět-
lil, že město se vyjadřuje ke každému dělení 
pozemků na svém katastrálním území. Cílem roz-
dělení pozemku v areálu Mramoru Slivenec, a. s. 
je záměr prodeje části pozemku za účelem jiných 
podnikatelských aktivit. Rada vyslovila s dělením 
souhlas.

Zástupce chatové osady v  Lavičkách 
požádal radu o  trvalé otevření závory na cyk-
lostezku za býv. skládkou v  zimních měsících 
pro zajištění průjezdu vlastníků chat v  této 
oblasti. Radní Kándl upozornil, že město už na 
obdobnou žádost v minulosti reagovalo a mělo 
by postupovat stejně. Starosta uvedl, že by 
na podobný zásah musela navazovat i  změna 

dopravního značení, úprava hlídkovaní MP, 
souhlas by musel vyslovit i poskytovatel dotace 
na výstavbu cyklostezky a musela by se prověřit 
únosnost cesty. Místostarosta Růžek doporučil, 
že by o  této záležitosti bylo vhodnější jednání 
na úrovni starostů.

Radě byl předložen návrh dodatku na pro-
dloužení nájemní smlouvy na byt č. 6 ve 2. nad-
zemním podlaží obecního domu čp. 629, ulice 
Za Parkem, Dobřichovicích. Vzhledem k tomu, že 
nájemnice plní řádně všechny své závazky, dopo-
ručila rada prodloužit dodatkem do 30. 6. 2018.

Starosta informoval radu o  průběhu jednání 
s  nájemcem hotelu Pod Vinicí s  tím, že návrhy 
města na úpravu a rekonstrukci nebyly akcepto-
vány. Tajemník MěÚ sdělil, že o těchto skutečnos-
tech informoval smluvní právničku města, která 
připraví návrh reakce města.

Starosta předložil radě návrh rozpočtu na rok 
2018. Informoval o  hlavních investičních priori-
tách v návaznosti na případné dotace i o samo-
statných realizacích města. Rada se návrhem 
podrobně zabývala a  souhlasila s  předložením 
k projednání zastupitelstvu.

Tajemník Prchal předložil radě ke schválení 
návrhy smluv o  příspěvku na rozvoj infrastruk-
tury a návrhy na vyslovení souhlasu s napojením 
na ČOV Dobřichovice.

Rada projednala návrh na pololetní odměny 
ředitelů školských zařízení, která jsou zřízena 
městem. Detailní rozpis je součástí neveřejné 
části usnesení.

Tajemník požádal radu o  příspěvek na 
odměny členům, zapisovatelům a  předsedům 
okrskových volebních komisí při prezidentských 
volbách v  lednu 2017. Informoval, že se jedná 
o  velmi zodpovědnou práci a  odměna, kterou 
obdrží ze státního rozpočtu, činí u  členů 1 300 
Kč, resp. o  200 Kč navíc, dojde-li ke dvoukolové 
volbě, tzn. cca 37 – 38 Kč/hod. V komisích je 18 
osob. Rada ocenila práci členů okrskových voleb-
ních komisí a souhlasila s navýšením odměny při 
prezidentských volbách v lednu 2017.

MUDr. Jaroslav Hornych, předseda sociální 
komise, předal radě žádost komise o  navýšení 
sociálních příspěvků, které město poskytuje. Rada 
se seznámila se seznamem příjemců sociálního 
příspěvku a  souhlasila s  navýšením o  500 Kč na 
osobu.

Rada projednala návrh rozdělení výsledků 
hospodaření Mateřské školy Dobřichovice za 
období 1. 1. 2016 – 31. 12. 2016 a schválilo ho.

Tajemník Prchal informoval radu o jednáních 
se zástupci společnosti Helios Solutions, 
která zajišťuje pro úřad spisovou službu. 
Jednalo se jednak o  nákup nových modulů, 
které si vyžaduje úprava některých zákonů 
(např. archivní služba, skartace nebo ochrana 
osobních údajů) a  odstranění prodlev odezvy 
v  práci se spisovou službou, která je dána 
především vzdáleným přístupem do těchto 
služeb. Seznámil radu s  funkcí nových modulů 
a variantou odkupu licencí namísto současného 
outsourcingu. Tento postup je vhodný i  z 
důvodů nadcházející platnosti GDPR. Celá 
záležitost je jednorázově relativně nákladná, 
ale současně přinese měsíční úsporu cca 14 000 
Kč, takže návratnost je do 10 let. Rada záležitost 
prodiskutovala a souhlasila.

Rada projednala žádost ČEZ Distribuce, a. s. 
o odprodej pozemků pod trafostanicemi při ulici 
Pražské (na rohu Americké) a  v dobřichovickém 
parku. Shodla se na názoru, že předloží zastu-
pitelstvu návrh na odprodej pozemku při ulici 
Pražské za nulovou hodnotu, pokud zde ČEZ 
přemístí trafostanici do podzemí. U  trafostanice 
v  parku nemůže vyslovit souhlas, protože se 
jedná o  pozemky, u  nichž není dosud dořešeno 
vlastnické právo.

Tajemník MěÚ radu seznámil s  havarijním 
stavem přístřešku pro obsluhu na sběrném místě 
v ulici 5. května. Rada souhlasila s potřebou pří-
střešek nahradit novým, resp. recyklovaným.

Starosta předložil radě návrh smlouvy 
o  zřízení věcného břemene – služebnosti mezi 
městem a  společností ČEZ Distribuce, a. s. na 
pozemcích parc. č. 2264 a 2402, za jednorázovou 
náhradu ve výši 195 000 Kč. Rada návrh schválila.

Starosta informoval radu o  vývoji v  postupu 
při realizaci soudního rozhodnutí k regulačnímu 
plánu. Vysvětlil, že konzultoval postup s  poři-
zovatelem – Ing. Ušiakovou (Odbor územního 
plánování MěÚ Černošice). Ta vznesla dotaz na 
Ministerstvo pro místní rozvoj. Zatím se čeká 
na odpověď. Rada uložila starostovi informovat 
o vývoji zastupitelstvo města.

podle zápisů z jednání VK

Rakeťácká výstava v Modrém 
domečku

Od 9. ledna do 11. února 2018 probíhá v prosto-
rách obou pater kavárny Modrý domeček v Řev-
nicích výstava ilustrací z časopisu RAKETA, který 
je určen pro děti chytrých rodičů. Na téměř pade-
sáti stránkách časopisu jsou standardně k vidění 
příběhy, komiksy, zábavné hry, úkoly, tvoření, 
vaření, básničky i různé zajímavosti vždy na jedno 
konkrétní téma. Unikátní je v tom, že neobsahuje 
žádnou reklamu. Celý obsah je věnovaný dětem. 
Veliký důraz je kladen na vizuální stránku. Evi-
dentní je spolupráce s  nadanými a  originálními 

autory a  výtvarníky. Více informací najdete zde: 
http://www.raketa-casopis.cz

Dobřichovický domek – 
angličtina hrou a písničkou 
pro pokročilé

Vedle již probíhajícího kurzu Angličtina hrou 
a  písničkou pro mladší děti (vždy v  úterý od 
13.30) otevíráme kurs pro pokročilejší žáky (cca 4. 
až 6. třída – v úterý od 14.40). Bude zaměřen na 
čtení a konverzaci doplněnou hrami a písničkami. 
Aktivity budou přizpůsobeny potřebám zájemců.

Zora Strnadová, www.dobrichovickydomek.cz

Velký úspěch spolku Náruč

Na slavnostním večeru ve Španělském sále 
Pražského hradu byly na konci minulého roku 
oceněny nejlepší firmy a  organizace v  progra-
mech Národní ceny kvality ČR a  Národní ceny 
ČR za společenskou odpovědnost a  udržitelný 
rozvoj.

Cenu za společenskou odpovědnost “PODNI-
KÁME ODPOVĚDNĚ” v kategorii Sociální podnik, 
získal řevnický spolek Náruč. Zvítězil tak v  kon-
kurenci deseti dalších sociálních podniků z  celé 
republiky. Tuto cenu vyhlašuje Rada kvality ČR 
s  Asociací společenské odpovědnosti, Asociací 

Domácí zpravodajství
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malých a středních podniků a živnostníků ČR a P3 
– People, Planet, Profit.

„Máme z ocenění velkou radost. Je to odměna, 
která zrcadlí náročných, ale smysluplných deset let 
práce všech lidí z Náruče. Je to cena za férové a kva-
litní podnikání, za maximální a  komplexní péči, 
kterou poskytujeme všem našim zaměstnancům 
na chráněných pracovních místech,“ řekla ředitelka 
Náruče Zuzana Dudáková.

Společenská odpovědnost firem (zkratka CSR 
– Corporate social responsibily), je ve 21. století 
velice důležitým tématem, stavící se celosvětově 
na úroveň problematiky změn klimatu, udržitel-
ného rozvoje a lidských práv. V Čechách má rela-
tivně krátkou historii. Teprve v  lednu roku 2016 
vláda schválila Národní akční plán společenské 
odpovědnosti organizací v České republice, který 
se snaží odpovídat současným trendům spole-
čenské odpovědnosti v Evropě.

Velkým přínosem této ceny je jak zviditelnění 
Náruče, tak i  jistá záruka kvality poskytovaných 
služeb, v  oblasti sociální rehabilitace (Centrum 
sociální rehabilitace v  Dobřichovicích), ale i  v 
oblasti sociálního podnikání (kavárna a  bistro 
Modrý domeček v Řevnicích).

Současně s  tímto oceněním získává Náruč 
také roční čestné členství v Asociaci společenské 
odpovědnosti.

Lyžák č. 1

Sotva se přehoupl starý rok do nového, už první 
skupina lyžařů zamířila na kurz lyžování dobři-
chovické školy do Alp. V úterý 2. ledna začal první 
běh a  to pro 7. b doplněnou několika šesťáky. 
Díky velkému zájmu letos organizujeme hned tři 
lyžáky a všechny jsou situovány do Alp v oblasti 

Schladmingu (Rakousko). Mnozí mají představu, 
že do Alp mohou jezdit jen skvělí lyžaři, ale 
pravdou je opak, pro začátečníky tam jsou pod-
mínky přímo ideální. Tentokrát jsme tam měli 
hned 11 dětí, které neměly dosud lyže na nohou. 
Musíme říct, že to byla dřina, zvláště pro lektorky 
v  osobě našich pedagogů, takovou posilovnu 
ještě asi nezažily, musely všechny pořád dokola 
zvedat a zvedat. Ale vynaložený pot brzy přinesl 
ovoce, hned po prvním dnu byla většina schopna 
sjíždět mírné kopce. Ostatní se rozdělili do dvou 
družstev, všichni obdrželi slušivé rozlišováky, 
abychom se na sjezdovce rozpoznali od ostatních 
a už se mohlo jezdit a jezdit.

Každý den měl podobný program, budíček, 
snídaně, příprava balíčku s  obědem na svah, 
odjezd k  lanovce, dopolední program, oběd, 
odpolední program a  domů, pak osobní volno 
a  večeře. Večeře jsou většinou luxusní, jídla 
je ostatně až moc, vždy zbývá, takže si nikdo 
nemůže stěžovat na hlad. Po večeři úklid 
v  kuchyni v  podání služby, což spočívá v  úklidu 
jídelny a mytí nádobí. Je až s podivem, kolik dneš-
ních dětí evidentně netuší, jak se myje nádobí, 
nebo vytírá podlaha. Tenhle způsob lyžáku je 

vlastně i  výchovně vzdělávacím kurzem, kde se 
dětí učí pomáhat v kuchyni a uklízet si po sobě. 
Co se týče úklidu, někteří ještě nevědí, jak vypadá 
odpadkový koš a  že skříň je na odkládání věcí, 
ustlaná postel je něco jen ze sci-fi filmu. No ale 
i  tato úskalí pedagogové s  vypětím všech sil 
zvládli. Den je zakončen večerním programem, 
který si děti samy připravují, a musíme uznat, že 
velmi dobře.

Počasí bylo zprvu proměnlivé, dopoledne to 
celkem ušlo, ale první dva dny vždy odpoledne 
sněžilo. Další dny se sluníčko nad námi slitovalo 
a  doprovázelo nás pak až do konce. Dole bylo 
nevlídno, ale stačilo vyjet lanovkou, tam na nás 
čekala zimní pohádka.

Týden utekl jako voda, nikomu z  dětí se nic 
nestalo a  dokonce ani žádná rýmička nebyla, 
paráda. Takže poslední den už jen stačilo vše 
sbalit, uklidit po sobě a  hurá zpátky. Takhle 
napsáno to vypadá jednoduše, ale z  pohledu 
pedagogů je poslední den pořádný zápřah plný 
stresu. Vůbec není jednoduché vše zorganizovat 
tak, aby to klaplo. Bohužel některým dětem chybí 
základní návyky starat se minimálně o svoje věci. 
Například jsme se každý den ráno v  autobuse 

Dobřichovičtí školáci lyžují pod alpskými vrcholy

Zuzana Dudáková a Marie Hrdá s diplomem ve 
Španělském sále Pražského hradu

ZPRÁVY ZE ŠKOLY

Městský úřad Dobřichovice přijme 
na poloviční úvazek pracovníka 

do stavebního úřadu.
Platové ohodnocení dle tabulek. Vhodné i pro důchodce,  

kteří pracovali v uvedeném oboru. 
Nabídky posílejte na adresu:  

Městský úřad Dobřichovice, tajemník MěÚ, 
Vítova 61, 252 29 Dobřichovice 

nebo předejte v podatelně úřadu s označením „pro tajemníka MěÚ“, 
případně zašlete na mail: tajemnik@dobrichovice.cz
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několikrát ptali, máte všechno? Lyžáky, perma-
nentku, svačinu, rukavice, atd., někteří aspoň 
na tyto výzvy reagovali, ale vždy po příjezdu 
k  lanovce byly slyšet výkřiky, nemám rukavice, 
nemám lyžáky, ztratil jsem permanentku, vždy 
jsme si ale nějak poradili. Korunu všemu ovšem 
nasadil jeden rodič, který po příjezdu před školu 
obvinil pedagogy z  toho, že jejich potomek 
s sebou nepřivezl lyže a ani lyžáky, to zamrzí po 
té celotýdenní dřině. Ptám se, jestliže to zvládli 
všichni, proč ne tedy on? Nebo si i  vy všichni 
čtenáři myslíte, že je to naše chyba? Já si to 
opravdu nemyslím a doufám, že i ostatní se mnou 
souhlasí.

Takže závěrem bych chtěl poděkovat všem 
pedagogům za tuhle náročnou práci, odměnou 
jim je už to, že se tam všem líbilo a udělali velké 
pokroky v  disciplíně sjíždění z  kopců a  pokud 
budou chtít, mohou jet i za rok.

B. Stejskal

Tříkrálové zpívání

V pondělí dne 8. ledna připravily děti ze Škol-
ního klubu „Tříkrálové zpívání“. Konalo se v  aule 
na prvním stupni pro děti ze školní družiny. Žáci 
ze čtvrtých a  pátých ročníku nacvičili společně 
koledu Tři králové. Přípravy byly velmi kreativní, 
holky zhotovily královské koruny pro Baltazara, 
Melichara a  Kašpara. Kluci ladili nástroje a  spo-
lečně se učili text této koledy. Výsledkem bylo 
sladěné hudební těleso, které rozezpívalo celou 
aulu. Děti se dozvěděly legendu, proč tito tři 
králové z  Východu – vlastně mudrci, podnikli 
cestu, kterou jim ukazovala nová hvězda.

Přejeme vám všem mnoho zdraví, štěstí 
a školních úspěchů v novém roce 2018.

Lenka Dvořáková

Setkání s Jonášem Paškem

V pátek 5. ledna 2018 jsme předali Jonáši Paškovi 
a  jeho mamince výtěžek z  Dětských vánočních 
trhů v  Dobřichovicích za všechny, kteří se na 
jejich přípravě a realizaci podíleli. Bude použit na 
jeho fyzioterapie.

Pobesedovali jsme a  dozvěděli se, že Jonáš 
má ve škole nejraději pracovní činnosti, je fanouš-
kem Star Wars a poslouchá Kabáty. Vyměnili jsme 
si dárečky. Žáci osmých tříd dostali sladkosti 
a  Jonáš flešku s  nahrávkou svých oblíbených 
hudebních skupin.

S přáním všeho dobrého jsme se rozešli 
a  mnozí z  nás jistě přemýšleli, jestli dostatečně 
využívají svého zdraví a mobility, když se nemusí 
jako Jonáš prát o každý pohyb těla.

Radka Habešová

Dvě stříbra z hokejového 
turnaje

Ve čtvrtek 4. ledna se na zimním stadionu v Čer-
nošicích konalo okresní kolo v  minihokeji pro 
Prahu – západ pod záštitou Svazu ledního hokeje. 
Minihokej se hraje podle upravených pravidel, 
jako je například zkrácená doba zápasu na deset 
minut na šířku hokejového hřiště v  obranné 

třetině. Z důvodů bezpečnosti se nehraje s hoke-
jovým pukem, ale s  měkkým gumovým síličem 
prstů. Systém hry je každý s každým ve skupině 
a počet hráčů na kluzišti je omezen na pět hráčů 
a  jeden brankář pro mladší kategorii a  tři hráči 
a  jeden brankář pro starší kategorii. Turnaje se 
zúčastnili jak mladší, tak starší žáci naší školy 
a  obsadili tak obě kategorie s  celkem čtyřmi, 
respektive pěti družstvy.

S velkým sebevědomím oba týmy nastou-
pily do úvodních utkání a vedly si skvěle a neo-
hroženě. S  rostoucí suverenitou si obě družstva 
brousila zuby i na zatím v minulosti nepřekonané 
černošické hráče. Nakonec těsnou výhrou 3:2 si 
mladší žáci z Černošic ponechali první místo před 
našimi stříbrnými sportovci.

Utkání v kategorii starších žáků mělo však ne 
úplně šťastný průběh. Poměrně přísným uděle-
ným trestem ve formě trestného střílení za pře-
stupek vysoké hole ihned z počátku utkání bylo 
rozhodnuto a  po výhře 3:1 zůstali také starší 
černošičtí žáci neporaženi. I  tak našim skvělým 
reprezentantům přísluší krásné druhé místo. 
V  předchozím roce dobřichovičtí hráči dobyli 
třetí místo, letošní rok byli o  stupeň lepší, příští 
rok jistě zvítězí. Máme se na co těšit.

Složení hráčů v  kategorii mladších žáků – 
Oliver Kušta (4. A), Šimon Bělík, Alex Montgomery 
(4. C), Jáchym Buben, David Havlík, Matěj Václa-
vek (5. A), David Kovář (5. B).

Všem hráčům gratulujeme a  děkujeme za 
výbornou reprezentaci naší školy.

Výsledky všech utkání turnaje lze vyhledat na 
stránkách: www.asskprahazapad.cz.

Jan Hájek

Zveme vás na druhou besedu 
pořádanou Nadačním fondem 
Karla Lewita, tentokrát na 
téma zdravé spaní

Jedním z  úkolů nadačního fondu je zprostřed-
kovávat informace lidem, kteří se zajímají 
o možnost preventivně ovlivnit své zdraví, nebo 
těm, kteří by rádi řešili již vzniklé potíže. Kvalitní 

spánek je zásadní pro regeneraci celého orga-
nizmu, má přímý vliv na naše zdraví a  tedy i  na 
pohybový aparát. Léčení tělesných problémů je 
možné různými způsoby, velmi důležitý je ale 
aktivní přístup pacienta. Je tedy potřeba vědět, 
co mohu v  konkrétní situaci pro sebe udělat… 
Někdy i  drobná změna pracovní pozice, nebo 
úprava životního stylu může zásadním způsobem 
ovlivnit „úspěšnost“ terapie.

První besedu nadačního fondu jsme uspo-
řádali 2. listopadu 2017 v  sále dobřichovického 
zámku. Velmi mile nás překvapil zájem laické 
i odborné veřejnosti, sešlo se téměř 80 lidí. Tehdy 
jsme v první řadě připomněli osobnost pana pro-
fesora Karla Lewita, zakladatele myoskeletální 
medicíny, učitele mnoha lékařů a fyzioterapeutů, 
který žil více než 40 let v Dobřichovicích a v závěru 
své profesní kariéry zde i pracoval. Přímou pokra-
čovatelkou v  oboru fyzioterapie je dcera pana 
profesora, fyzioterapeutka Clara Lewitová, která 
v  rámci listopadové besedy vedla její podstat-
nou část na téma funkční přístup. Tento způsob 
terapie sama rozvíjí, vyšetřuje a  léčí dospělé 
i dětské pacienty a fyzioterapii také vyučuje. Clara 
Lewitová je tou důležitou „spojkou“ při hledání 
odpovědí na otázky typu: Co mohu změnit? Jak si 
mohu pomoci, aby mě tělo nebolelo?

Kategorie starších žáků – zleva: Štěpán Kubata (7. A), Jakub Václavek, Jan Voska (8. A), Tom Mattias Šafrá-
nek (9. A), Matěj Kvasnička (8. C), Jakub Žmola (7. C)

Prof. Karel Lewit se svojí dcerou a pokračovatel-
kou Clarou
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Vánoční strom splněných 
přání v restauraci Zámecký 
had

Chtěla bych poděkovat všem, kteří podpořili 
charitativní akci Strom splněných přání. Letos se 
podařilo splnit více než 140 přání, které si napsaly 
děti z dětského domova Lety a děti pod organizací 

OSPOD. Vám všem připojuji dopis od sociálních 
pracovnic a poděkování z DD Lety. 

Přeji všem požehnaný nový rok.
Kristýna Pánková

„Vážení a milí štědří dárcové a organizátoři Vánoč-
ního stromu přání v Dobřichovicích!

Letos již potřetí nám bylo ctí a  potěšením 
předat dárky od vás dětem, které máme jako soci-

ální pracovníci v  péči. Jedná se o  děti, pro které je 
každá radost vzácná a uzdravující. Setkání s tím, že 
jsou lidé, kteří mají dobré srdce a  chtějí se podělit 
o  vánoční radost a  přichystají jim velkoryse a  s 
láskou dárky, je pro ně neocenitelnou zkušeností.

Také pro nás je tato příležitost předat dárky pro 
děti jejich rodičům a pěstounům krásnou možností 
navázat s  rodinami bližší a  důvěrnější vztahy pro 
další pomoc v jejich nelehké situaci.

Za obdarované děti a  za jejich splněná přání 
vám za kolektiv sociálních pracovníků Prahy 12 
moc děkujeme a  přejeme krásné a  klidné prožití 
svátků vánočních a vše dobré v novém roce 2018.“

Jak pomáhat 
„po dobřichovicku“

V  listopadovém čísle Informačního listu jsme 
psali o  rozhodnutí naší ZUŠ Dobřichovice 
finančně přispět nadaci Ecolibri, která se snaží 
již několik let pomáhat dětem mayských indiánů 
v Guatemale. A jak jinak by mohla umělecká škola 
pomoci než prostřednictvím umění?

Do projektu se zapojili téměř všichni naši žáci. 
Děti z  výtvarného oboru od listopadu vyráběly 
plátěné tašky zdobené originálními mayskými 
vzory. Nejprve si technikou linorytu vytvořily 

Zajímá-li Vás „zdravé spaní“ a  máte-li čas 
v  úterý 27. února 2018 od 18.00 do 19:30 hod., 
potvrďte, prosím, vaši účast na tel.: 602 176 778. 
Sejdeme se tentokrát ve výrazně komorním pro-
středí, v  dobřichovické knihovně v  Palackého 
ulici.
Za Nadační fond Karla Lewita zve Petra Nováková.

Zimní nabídka Centra 
komplexní péče Dobřichovice

I v novém roce pro Vás v Centru komplexní péče 
Dobřichovice pořádáme spoustu vzdělávacích, 
sebezkušenostních či cvičebních skupin. Zvláště 
upozorňujeme na neděli 4. 2. 2018 od 8:30 do 
18:00, kdy se uskuteční Čchi-kung pro ženy – 
léčivý hlas a  zvuk. Lektorka Bc. Petra Arcimovi-
čová doporučuje seminář všem ženám nezávisle 

na zkušenostech práce s  hlasem. V  neděli 11. 
2. 2018 od 8:30 do 16:30 povede Jitka Nagy 
skupinu Feldekraisovy® metody s názvem Pánev 
vede hlavu. Ve čtvrtky 15. 2. a  1. 3. v  odpoled-
ních hodinách se můžete objednat na Klinické 
konzultace s  Bc. Clarou Lewitovou. Konzultace 
probíhá tak, že Clara Lewitová pacienta vyšetří 
a  provede jednorázovou terapii. Na konzultaci 
může být přítomný ošetřující fyzioterapeut či 
lékař, který postup sleduje a  samozřejmě se 
může ptát, diskutovat apod. Konzultace slouží 
k  novému nahlédnutí na pacientovy obtíže. 
V  případě, že již probíhá terapie, posouvá její 
vývoj. V sobotu 10. 3. od 9:00 do 12:00 hodin se 
uskuteční pravidelný seminář pro rodiče malých 
dětí (popř. další pečující osoby) s názvem Léčivá 
podpora rodiče: O  přirozeném vývoji miminka 
s Mgr. Šabíkovou.

Hana Sladká

Ženy, které tančí s vlky – sedm 
setkání každou druhou středu

Milé ženy, srdečně vás zvu na seberozvojový 
taneční kurz inspirovaný knihou „Ženy, které 
běhaly s  vlky“. Jedná se o  sedm setkání každou 
druhou středu od 28. února až do 23. května 
2018, vždy 19:00 – 21:15h, ve Fürstově sále.

Tentokrát se setkáme s  příběhem O  oškli-
vém káčátku, který nám připomene důležitost 
nalezení vlastní smečky. Tanec Motýlí ženy nám 
pomůže oslavit a  přijmout krásu svého těla. 
A Červené boty nás poučí o pastech, jež se potře-
bujeme naučit rozlišovat.

Přijďte a  nechte se okouzlit divokou pod-
statou své duše. Čeká vás čas jen pro sebe 
plný tance, uvolnění, práce s  tělem, pohybem, 
dechem, hlasem, hudbou i tichem. A náruč žen-
ského společenství.

Kurz volně navazuje na předchozí „Ženy, 
které tančí s vlky“ a  je otevřen všem ženám bez 
ohledu na věk, postavu či pohybové možnosti. 
Pro účast nepotřebujete umět tančit ani mít 
zkušenost s osobním rozvojem. Chcete-li udělat 
radost nějaké blízké ženě, ráda vám zašlu dárkový 
poukaz.

Citlivou průvodkyní vám bude Helena Bezdě-
ková, psycholožka a psychoterapeutka, jejíž vášní 
je tanec a moudrost těla. 

Více info: 604 965 493, helenabezdekova@
gmail.com, www.helenabezdekova.cz

Zajímavosti
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šablony a  po té barevné vzory přenesly na látku. 
Spolu s  dalšími výrobky z  výtvarné dílny je samy 
prodávaly na našem stánku na tradičním Dětském 
vánočním jarmarku v sobotu 16. prosince na zámku. 
Tradicí je i  vystoupení mladších žáků hudebního 
oboru, na kterém zazněla spousta koled. Krásný 
výtěžek 7500 Kč z této akce byl věnován na adopci 
indiánské holčičky Catriny Isabel Mendez. Tato 
částka pokryje roční výdaje na její školní docházku.

Ve čtvrtek 21. 12. 2017 se uskutečnily dva kon-
certy naší Dobřichovické komorní filharmonie 
a  žáků pěveckého oddělení s  názvem Vánoční 
koncert pro Ecolibri. V představení zazněly písničky 
z filmů a pohádek s vánoční tematikou, vše dopro-
vázeno příslušnými filmovými záběry a  fotkami 
indiánských dětí. Na pódiu se během hodino-
vého vystoupení vystřídalo přes padesát mladých 
hudebníků. Všichni účinkující hráli a zpívali naplno 
a  s dobrým pocitem, že jejich snažení má ještě 
jeden rozměr – pomoc potřebným. Podle potlesku 
během vystoupení, ale hlavně dlouhých ovací 
v závěru představení lze usuzovat, že koncerty se 
povedly a  měly velký úspěch. A  to je určitě pro 
všechny mladé umělce největší odměnou za něko-
likaměsíční přípravy a práci.

Štědrost a  otevřená srdce diváků se projevila 
i  při výběru dobrovolného vstupného. Podařilo 
se nám získat opravdu krásnou částku 10.000 Kč 
a předat jí s radostí s částkou 7500 Kč z jarmarku 
ředitelce Ecolibri paní Kateřině Filla Věnečkové, 
která na obou koncertech svoji nadaci divákům 
představila.

Ještě jednou děkujeme vám všem, kteří jste 
přispěli. Ať již zakoupením některého z výrobků 
nebo formou dobrovolného vstupného. Máme 
radost, že naše škola mohla pomoci konkrétním 
dětem, které nemají takové štěstí jako ty naše.

Přeji všem občanům Dobřichovice za naší ZUŠ 
vše nejlepší do roku 2018.

Pomoc guatemalským mayským dětem 
z pohledu nadačního fondu Ecolibri:

Nápad na příspěvek na zakoupení hudebního 
nástroje zvaného marimba (podobný velkému 
dřevěnému xylofonu) vznikl při mé loňské 
návštěvě tradiční mayské školy v Chimaltenangu 
v Guatemale. Jedná se o školu, která není zřizo-
vána státem, ale organizací samotných Mayů. 
Je tedy závislá na darech dobrovolníků, ale i  tak 
zájem ze strany mayských i  nemayských dětí 

a  rodičů o  ní stále stoupá. To je velmi obdivu-
hodné, protože pro chudé guatemalské rodiny 
je mnohdy velmi obtížné děti do školy vůbec 
posílat. Tato škola se dá svým programem trochu 
přirovnat k  Montessori školám. Kromě běžných 
předmětů rozvíjí hudební, výtvarné a  taneční 
umění nebo také úctu ke staršímu, kolektivní 
vnímání a  konání a  mayskou identitu, a  to celé 
dvojjazyčně – ve španělštině a  v jazyku Kakchi-
kel. Učí zde mladí studenti pedagogických škol 
i zkušení učitelé, kteří mají co předat.

Děti mě přivítaly velmi zajímavým uměleckým 
programem, kdy hrály na zapůjčenou marimbu. 
Na jeden nástroj může hrát až sedm dětí a velmi 
přirozeně jim to jde. Dohodli jsme se, že Ecolibri 
pomůže se zakoupením vlastního nástroje.

Tehdy jsem ještě nevěděla, že o  vánocích 
bude chtít ZUŠ v  Dobřichovicích pořádat chari-
tativní koncert. Když mě pak paní ředitelka Bára 
Pelikánová oslovila, vše do sebe krásně zapadlo. 
Malí muzikanti mohou pomoci jiným malým 
muzikantům na druhé straně zeměkoule.

A všechno jelo jako na drátkách. Vybrali jsme 
vhodné mayské vzory na tašky, učitelé z výtvarky 
vysvětlili dětem, co a  proč budou vyrábět, 
malí hudebníci nacvičovali koledy a  orchestr 
pod vedením Dušana Navaříka piloval vánoční 
program.

Proběhl vánoční jarmark. Už tam jsme vybrali 
skvělou částku z dobrovolného vstupného a darů 
a  prodeje v  obou stáncích. V  jednom stánku 
se nabízely výrobky dětí ze ZUŠ a  ve druhém 
výrobky samotných indiánek z Guatemaly.

Předvánoční koncert Dobřichovické komorní 
filharmonie složené ze žáků a  učitelů ZUŠ byl 
dojemný – skvělými výkony dětí, výběrem a pří-
pravou skladeb i samotným účelem, ke kterému 
byl určen.

Takže díky této spolupráci, která doufám bude 
pokračovat i  nadále, se může pomoci mayské 
dívence Catrině, která by jinak do školy chodit 
nemohla a  vybraly se i  peníze na část marimby 
pro mayskou školu. Celkem jsme získali 26.500 Kč.

Děkuji všem, kteří se tohoto projektu zúčast-
nili, za to, že nejsou lhostejní k druhým, i když jsou 
vzdáleni tisíce kilometrů od nás.

Eugenie Koblížková a Kateřina Filla Věnečková

Poděkování z Náruče 
dobřichovickým skautům

I letos bychom moc rádi touto cestou vyjád-
řili velké poděkování skautskému oddílu Lesní 
moudrosti. Skauti působí pod vedením manželů 
Gemperlových v  Dobřichovicích již dlouhá léta 
a  vice než 10 let patří mezi aktivní podporova-
tele spolku Náruč, který provozuje v Řevnicích na 
náměstí kavárnu Modrý domeček a v Dobřichovi-
cích Centrum sociální rehabilitace.

Na začátku letošního roku nás dobřichovičtí 
skauti z  Lesní moudrosti opět oslovili a  předali 
nám finanční obnos, který získali vlastní činností. 
Veškeré tyto prostředky budou využity na soci-
álně rehabilitační program pro osoby z  cílové 
skupiny Náruče a to jsou lidé s mentálním posti-
žením či duševním onemocněním.

Milí dobřichovičtí skauti Lesní moudrosti – 
celá Náruč vám všem děkuje. Nesmírně si vaší 
podpory vážíme.

Ředitelka nadace Ecolibri K. F. Věnečková a zástupkyně ředitele ZUŠ Dobřichovice paní E. Koblížková

Dobřichovická komorní filharmonie a mladí zpěváci v akci
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Tradice společně

Adventní setkání začal před několika lety organizo-
vat pan ing. Pavel Kyzlík, který již bohužel není mezi 
námi. Dodnes se každým rokem senioři před váno-
cemi schází, aby se pobavili a užili si pěkné odpole-
dne se zpěvem nebo si jen tak popovídali. Letos se 
sešli senioři v sále Zelený ostrov, který pro tuto akci 
pronajímá od DOB-Investu Kulturní centrum Dobři-
chovice, pořádající pod městem koncerty a  další 
menší kulturní akce. A kdo přišel, opravdu nelitoval. 
Tentokrát se zde sešlo hodně hudebníků, dámy 
ze sousedního Karlíka měly připravený bohatý 
vánoční pěvecký repertoár s  kytarou a  průběžně 
je doprovázel také Pavel Pekný se Seanem Barrym 
na piano a  akordeon. Na závěr zahráli Andrea 
Kudrnová Hrubá se Seanem Barrym písně ze staré 
Anglie, Irska a  několik nových vlastních skladeb. 
Jakub Šaroun (syn klavíristy Jaroslava Šarouna) 
zajistil víno z  vinařství Dufek a  většina seniorek 
donesla vlastní cukroví. Každý z  přítomných si 
domů mohl odnést chvojí od Jiřího Gemperleho, 
který ho městu pro tyto účely věnoval.

Bylo to milé odpoledne, při kterém jsme zavzpo-
mínali i na pana Ing. Kyzlíka. Měl velkou zásluhu na 
rozvoji kulturního života zejména seniorů v  orga-
nizování výletů, ke kterým vždy podával vyčerpá-
vající výklady, jako dendrolog nás v  rámci besed 
seznamoval o vzácných i méně vzácných stromech, 
ale také se například zasadil o  obnovení tradice 
vítání občánků v Dobřichovicích.

Za spoluorganizaci adventního odpoledne 
Tradice společně bych ráda poděkovala všem, 
kteří pomohli s přípravami a zejména paní Blance 
Janouškové z Infocentra za propagaci.

AK

Dopolední kurzy angličtiny 
pro dospělé 2018

V Osvětové besedě ZUŠ Lomená nabízíme kurzy 
různých pokročilostí:

 středa 9.15-10.30 začátečníci II
 čtvrtek 9.00-10.15 středně pokročilí I
 čtvrtek 10.30-11.45 mírně pokročilí II
 pátek 9.00-10.15 pokročilí
 pátek 10.45-12.00 mírně pokročilí I

(římská číslice označuje stupeň pokročilosti)
Výuka probíhá v malých skupinkách a přátel-

ské atmosféře. Učební texty, poslechy a pomůcky 
jsou doplňovány aktuálními internetovými mate-
riály v  angličtině. Cena kurzu je cca 115 Kč za 
75minutovou lekci. Platí se vždy za pololetí. 2. 
pololetí začíná v týdnu od 5. února.

Kurzy nadále povedou zkušené lektorky Zora 
Strnadová (st, čt, pá – tel. 776 028 441) a Kristina 
Millerová (pá – tel. 607 689 777)..

Rádi přivítáme nové studenty. Nezávazně 
se na kurs můžete přijít podívat i nyní (lépe nás 
předem kontaktovat).

Těšíme se na vás!
dopolednianglictinadobrichovice@seznam.cz

Panenko-panáčkování

Rezervujte si prosím své místo prostřednictvím 
této emailové adresy: panenkopanackovani@
gmail.com, kterou nově zavádíme pro lepší 
přehled. Na této adrese Vám také rády odpovíme 
na vaše dotazy a  poskytneme bližší informace. 
Místa na panenkování se velmi rychle plní vzhle-
dem k omezené kapacitě. 

Vše je v pohybu a i náš workshop se neustále 
vyvíjí. V novém roce dáme přednost nižšímu počtu 
účastníků na workshopu, který vždy citlivě sesta-
víme s ohledem na věk a schopnosti přihlášených. 

Proto bych ráda upozornila na novou cenu. 
Panenkování s Viviánou na liáně je nyní za 580 Kč. 

Věříme, že Vás změna ceny neodradí a zacho-
váte nám přízeň. Vaše spokojenost je pro nás 
stejně důležitá jako úroveň a kvalita našeho uni-
kátního workshopu. Proto se této skutečnosti 
nelze vyhnout.

Edita Elsnicová

Zdravá a krásná prsa

Videopřednáškou ve středu 7. března na téma 
mýty a praktické tipy pro péči o ňadra začne nový 
cyklus kurzu Živá a krásná 2018 v Dobřichovicích. 
Vedle osobního příběhu budu sdílet kontraverzní 
názory odborníků na téma mamograf – ano či ne? 
(na základě rozhovorů s prof. Danešem či MUDr. 
Helenou Máslovou) i tipy na alternativní vyšetření.

Otevřeme citlivou otázku přístupu – strachu 
a hledání problémů či pozitivnímu přístupu k tělu 
a jeho ozdravným schopnostem. Dozvíte se kuri-
ozity, zajímavosti a vychytávky z dějin prsou. Víte, 
kdo vynalezl podprsenku? V čem se spletl Hippo-
krates? Které cviky, oleje a bylinky prospívají péči 
o  prsa? Vhledy, cvičení a  relaxace pro gyneko-
logické zdraví i  navýšení potěšení ze života se 
budou prolínat celým kurzem pro ženy, 1 x 14 
dní ve středu večer na téma: Sebeláska a  sebe 
vědomí * Zdravé tělo & emoce & intuice * Cyklič-
nost * Hormonální rovnováha * Ženská moudrost 
* Zdravé vztahy * Potěšení z jídla a ze života.

Těším se na Vás 7. března od 19 hodin v Dobři-
chovickém Domku.

Iveta Kučerová, www.zivaradost.cz

Maškary se těší (nejen) na kob-
lihy. XXIX. Poberounský maso-
pust se koná 10. února 2018

Velkou tradici i věhlas má Poberounský masopust, 
který se v Zadní Třebani na Berounsku nepřetržitě 
koná od roku 1990. Stovky návštěvníků sem pravi-
delně přijíždějí nejen kvůli bohatému kulturnímu 
programu, ale také za zabijačkovými pochout-
kami a desítkami stánků stylového jarmarku.

V roce 1990 se v  Zadní Třebani u  Berouna 
uskutečnila první novodobá oslava masopustu. 
Letošní zadnotřebaňský, nebo také Poberounský 
»fašaňk« tedy bude už devětadvacátý. Velkolepý 
rej maškar vypukne jako vždy poslední sobotu 
v masopustě – ta tentokrát připadá na 10. února.

Program Poberounského masopustu, který 
patří mezi největší akce svého druhu v  celém 
Středočeském kraji, začne na návsi v  Zadní 
Třebani stylovým staročeským jarmarkem, 
na kterém budou kromě výrobků řemeslníků 
k dostání preclíky, perníky, koláče, pečené maso, 
medovina… Prodejců z celé republiky už se při-
hlásilo několik desítek. Děti se budou moci svézt 
na koních, dospělé určitě potěší tradiční zabijač-
kové pochoutky či místní pivo Bobr.

Počínaje 10.00 hod. se na improvizovaném 
jevišti v podobě valníku představí:

 staropražská kapela Třehusk
 dětská lidová muzika Notičky
 dětský taneční soubor Klíček
 pěvecký Třebasbor
 dramatický obor ZUŠ Řevnice
 řevničtí ochotníci s  tradiční masopustní fraš-

kou
Nakonec bude symbolicky pochován Masopust 

a  oceněny nápadité maškary. K  účasti v  soutěži 
o nejoriginálnější převlek jsou zváni všichni – místní 
i přespolní. Poté se vydá na obchůzku obcí průvod 
v čele s kapelou, koňským spřežením a kvartetem 
»hlavních« postav: medvědem, medvědářem, poli-
cajtem i  Masopustem-Bakchem. Všichni budou 
ochutnávat koblihy, škvarkové placky, uzené maso 
a  další dobroty, které pro ně připraví místní hos-
podyňky a  hospodáři. Loni pohoštění průvodu 
nabídlo rekordních 42 (!) domácností, doufáme, že 
stejně štědří budou Zadnotřebaňští i letos.

Bezprostředně po skončení průvodu, tedy 
přibližně od 18.00-18.30, se ještě bude konat sou-
sedské posezení s  kapelou Třehusk v  hospůdce 
U Mlýna.

Další info na http://www.nasenoviny.net

Na setkání seniorů se zažije i hodně legrace

Názory čtenářů
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Dopis pana Kecka

Zveřejňujeme dopis pana Josefa Kecka, který 
se nevešel do prosincového čísla. Panu Keckovi 
nabídl starosta, že by bylo lepší jeho dopis pub-
likovat v Kukátku, které zveřejnilo článek starosty 
Hampla k situaci v Palackého ulici, na který dopis 
reaguje. Pan Kecek ale trval na zveřejnění svého 
dopisu v  Informačním listu, což tímto činíme. 
Dopis zveřejňujeme bez katastrální mapy, 
protože mapa je z roku 2005 a mnoho se v této 
ulici a jejím okolí od té doby změnilo.

 Výlet do 13. století

Citát z  cestovního deníku: „Chartres. To není to 
samé město, podle něhož je pojmenován svě-
toznámý bylinný likér česky zvaný Šártréska, 
obsahující okolo sto třiceti různých přísad – to se 

píše Chartreuse a leží v Savojských Alpách poblíž 
Grenoblu, kdežto Chartres najdete asi 90 kilome-
trů jihozápadně od Paříže. Do Chartres jedeme 
kvůli katedrále. Je to pouť za letitým snem, za 
cílem v oblacích, za představou tušenou v mlze, 
je to cesta do 13. století. Už tolikrát jsem se chtěl 
v  Chartres zastavit a  nikdy to nevyšlo. Až dnes, 
pod oblohou zataženou šedými mraky podobně 
jako dějiny, odkud katedrála pochází.“

Podle kunsthistorika Emila Maleho je kated-
rála v  Chartres „projevem středověkého ducha“. 
To by se mohlo zdát nevýznamnou charakteris-
tikou, jenže pojem „středověký duch“ zosobňuje 
docela jiný svět, než je ten náš současný, a nejen 
to, ale i  jiný svět, než si dovedeme vůbec před-
stavit. Každý má nějaké představy o středověku, 
většinou ty, co se učí ve škole, tedy úplně mimo. 
Románskou katedrálu v Chartres, která se začala 
stavět v roce 1020, téměř úplně zničil požár v roce 
1194. Běsnění ohně přečkaly dvě věže, západní 
průčelí, krypta a  závoj Panny Marie, posvátná 

relikvie katedrály. Místním sedlákům a šlechtě se 
společnými silami podařilo kostel znovu vybudo-
vat, a to za pouhých 25 let, už ve slohu gotickém. 
Od roku 1250 tu bylo provedeno jen málo změn 
a stavba neutrpěla žádné škody za náboženských 
válek ani později, za Francouzské revoluce.

V Chartres, než se stačíme orientovat v uspo-
řádání města a  možnostech zaparkování na 
nějakém nenápadném místě kde to nestojí 
peníze, nás pohltilo podzemní parkoviště. Mají 
to tam chytře udělané tak, že když se blížíte do 
centra města, pohltí vás nevyhnutelně jedno-
směrka vedoucí pod zem a  je to. Parkoviště je 
zbudované na principu dvojitého točitého scho-
diště, které vytvořil Leonardo da Vinci na zámku 
Chambord. Po jedné spirále sjíždíte dovnitř, 
druhou ven. Zaparkujete tedy pod zemí a  jdete 
pěšky ke katedrále. Jdete ulicemi, které jsou 
stále starší a starší a užíváte si vzácné atmosféry 
městského historického jádra bez stovek zapar-
kovaných aut. Pochopíte, že ta Eura, utracená za 
parkování v podzemí, byla dobrou investicí.

Katedrála samotná je především velký 
paradox. Uchvacuje svým stavebním rozmachem, 
až neuvěřitelně odvážným, a přitom si uchovává 
cosi jako „lidský rozměr“. Je pochopitelná jako 
domek na venkově. Dovnitř se vchází králov-
ským portálem dochovaným z  původní román-
ské stavby, střeženým od severu věží z  téhož 
času a  od jihu věží vyšší, pocházející z  počátku 
16. století, postavenou ve stylu plaménkové 
gotiky, která se vyznačuje až filigránskými detaily. 
O každou věž se opírá jeden živý žebrák. Vnitřní 
prostor je sklenut pod „kýlem“ hlavní lodi, vzná-
šejícím se ve výšce 37 metrů. Uprostřed podlahy 
je zobrazen kruhový labyrint – náhrada křížové 
cesty, jejíž soustředné přerušované kruhy jsou 
dohromady dlouhé 262 metrů a  zdolání této 
cesty po kolenou prý trvá zhruba hodinu. V jižní 
části katedrály se nachází chórová kaple, kde je 
uložen závoj Panny Marie, nejstarší klenot kated-
rály, který jako zázrakem unikl zkáze při požáru 
v  roce 1194. Největším divem katedrály jsou 
barevná okna. Nádherný soubor vitráží darovaly 
katedrále kupecké cechy a šlechta v letech 1210 
až 1240. Na víc než 150 oknech jsou zachyceny 
biblické příběhy a výjevy z každodenního života 
v  třináctém století. V  průběhu obou světových 
válek místní lidé okna jedno po druhém rozebrali 
a schovali do bezpečí. Řekl bych, že takové pouto 
mezi lidmi a katedrálou je vůbec její nejvyšší hod-
notou, je to jakási druhá stavba, duchovní dům 
v domě hmotném. Část jedné z vitráží lidé pojme-
novali „modrá Panna Maria“. Zpodobňuje výjev ze 
svatby v Káni Galilejské zachycující Krista promě-
ňující vodu ve víno na Mariino přání. Člověk pak 
neodolá a z katedrály zamíří na venkovní terasu 
malé restaurace vedle jižní věže občerstvit jazyk 
kapkou bílého vína. Sedíme v rohu náměstí, jehož 
prostor ohraničují průčelí měšťanských domů. 
Vnímám rozdíl proti korunovační katedrále 
francouzských králů v  Remeši. Tam, když vychá-
zíte z  vnitřního prostoru ven, už od oltáře máte 
výhled do krajiny a  pod obloukem portálu do 
ní vcházíte. Vcházíte, tak říkajíc, do celého světa, 
podobně jako kdysi právě korunovaný král, a jen 

Názory čtenářů
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na vás záleží, jak veliký ten svět chcete mít. Tady, 
v Chartres, jdete z katedrály do města. Ta velko-
lepá stavba je prostě kostelem místních lidí. Nic 
víc, nic méně.

Francouzský historik Louis Charpentier v útlé 
knížce „Tajemný pravěk Evropy“ rozvíjí úvahu 
o  tom, že stavitelé katedrál pocházeli v  přímé 
linii ze starých Galů, Ligurů a dalších praobyvatel 
jihozápadní Evropy. Ti po sobě zanechali pro nás 
poněkud záhadné památky vytvořené ze vzty-
čených obrovitých kamenů – megality. Char-
pentier píše, že už v  té pradobě, kdy megality 

vznikaly, existovala jakási bratrstva kameníků, 
kteří jejich stavění odborně zajišťovali. Tihle 
staří kameníci prý založili tradici vědění a umění 
pokračující do budoucnosti řemeslnickými 
cechy, jejichž členové, pokrevní potomci pra-
obyvatel Evropy, postupy opracování kamene 
stále zdokonalovali a  přivedli k  majestátní veli-
kosti právě při stavbě katedrál ve středověku. 
Megality se ve Francii vyskytují v hojném počtu 
zejména v Bretani.

Když se vrátíme k pojmu středověk, tak ten asi 
nebyl tak temný a  tmářský, jak se dnes obecně 

z  jakési setrvačnosti vlivu školních učebnic 
moderní doby traduje. Na Tapiserii z  Bayeux, 
dobové reportáži z 11. století vyšité barevně do 
70 metrů dlouhého plátna, která v  58 výjevech 
zábavně líčí dobytí Anglie normanským králem 
Vilémem Dobyvatelem, jsou v  latinském dopro-
vodném textu zdůrazněny rytířské ideály všech 
zúčastněných a  koně zde zobrazení se smějí 
doslova od ucha k uchu. Když se to sečte s historií 
katedrály v Chartres, je najednou těžké ve středo-
věk temný a tmářský uvěřit.

Jiří Matějka, nejmenší obchodník s vínem v EU

Zázrak se zázrakem stal

Ve dnech 8. a  10 prosince Kukadýlko sehrálo 
v  řevnickém kině představení hry J. A. Pitín-
ského s  názvem Betlém. Tento kus je známý 
z  brněnské Husy na Provázku, a  pro režisérku 
(a autorku tohoto článku) bylo napřed docela 
těžké oprostit se od Morávkova pojetí, a  tak na 
věc šla z  úplně jiné strany. Role Marie a  Josefa 
učinila rolemi kolektivními, a  tak do Betléma 
šla celá skupina Josefů a  Marií, kterým nikdo 
nechtěl otevřít („my bysme je jako k nám vzali, ale 
to nejde, jsou fakt špinaví, dost smrděj a kdo ví, co 
maj za breberky a jestli ještě ona bude rodit – tak tý 

krve pak. Kdo by to měl uklízet, že jo, já tedy ne...“) 
Celé představení bylo v trochu netypické temně 
snivé atmosféře, kterou známé koledy v  nových 
a  neotřelých aranžích podmanivě doplňovaly. 
Děti podaly fantastické výkony, Julie Krotilová 
v roli Ďábla předvedla nejen své herecké nadání, 
ale i taneční vlohy. Velice dospělé výkony podali 
oba Odpovědníci – Vendy Plazzerová a Radoslav 
Adamec. Anděl Beaty Homolové byl nádherný 
a  charismatický, Beatka hrála i  přes obrovskou 
únavu a  svalovou horečku, kterou si uhnala 
při posledních zkouškách zvedáním a  držením 
obrovských svítících křídel. Filip Král, Timotej 
Červenka a  Luka Ward hráli bezdomovce, kteří 
jsou andělem pozvednuti do rolí tří králů, a hráli 

opravdu skvěle. Jan Holásek jako „dobře úchylnej 
týpek“ Herodes diváky pobavil a  možná trochu 
i  šokoval. Pastýři vedli stádo oveček koukajících 
do mobilů, andělíčci se zbláznili v  předvánoč-
ním obchodním mumraji („Sleva! Akce! Máslo! 
Volná pokladna!“), aby je Mistr (dirigent Dušan 
Goláň Navařík) srovnal do latě zpěvem zkrácené 
Rybovky. Hru doprovázela kapela L. E. S. (Laskavě 
experimentální studio ze ZUŠ Řevnice) a „dýdžej“, 
který se staral o umělé ruchy a zvuky. Zajímavostí 
je, že používal i zvuky stažené z NASA stránek – 
například zvuk, který vydává Saturn. V závěru hry, 
kdy Archanděl posílá Marii a  Josefa přes Rudé 
moře do Egypta, aby ochránili miminko před 
Herodem, Josefové a  Marie s  Jezulátky oblékají 

Stříbrná děvčata na Přeboru ČOS v Chocni. Zleva Monika Šmídová, Simona Hercogová, Bára Stará, Jolana 
Prokopová, Klára Pavlíčková, Anna Závodská, Monika Kučková, ležící Anna Grecová

Sport

Celostátní přebor Sokola 
ve volejbale

Kromě toho, že obě dobřichovická volejbalová 
„Áčka“ hrají druhou nejvyšší volejbalovou soutěž, 
účastní se pravidelně i přeboru České obce sokol-
ské. Letos se konal v Chocni a v něm naše děvčata 
obsadila skvělé druhé místo.

Kultura u nás i v okolí
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plovací vesty a nasedají do pomyslné loďky, aby 
v  projekci rozbouřeného moře, v  děsivé scéně 
podkreslené zvuky „z vesmíru“ zopakovali úvodní 
intimní text, tentokrát však na sebe musí křičet. 
Potom vše ztichne a  do zvuku zvonů nastupují 
děti s posledním poselstvím. Nesem vám noviny.

Představení to bylo velmi silné a  všechny 
děti (v Kukadýlku je jich 29 ve věku od 5 do 15 
let) byly soustředěné a  úžasné a  přestože se 
zpočátku zkoušení v  Pitínského textu ztrácely, 
předvedly celistvý kus a  už opravdové „divadlo“ 
a  ne „divadýlko“. Při dopoledních představeních 
děti v  sále ani nedutaly a  při večerní premiéře 
a  repríze malí herci zažili opravdové „standing 
ovations“. O světla a zvuk se postaral Petr Calda, 
vedle Dušana Goláně Navaříka hudbu zaranžoval 
též Zdeněk Dočekal. Kapele vypomáhala Klára 
Suchánková, František Otakar Kukula a  hlavně 
Diana Šeplavá, která také vede Kukadýlkovský 
„potěr“. Projekce byly od Lukáše Marvala a zvuky 
vybral a  pouštěl Viktor Vondrášek. Poděkování 
patří Giorgie Králové, která se starala o  kostýmy 
a  veškeré děje v  zákulisí. Po velkých přípravách 
vše rychle skončilo a  už teď se nám stýská. Tak 
snad zase příští rok. Nebo oprášíme Louskáčka?

P. S. V představení bylo použito 35 dek, které 
Kukadýlko věnovalo Arcidiecézní Charitě Praha 
na pomoc lidem bez domova.

Vernisáž výstavy Talent 
atelieru seniorek

V neděli 14. ledna proběhla na zámku vernisáž 
výstavy „Talent atelieru seniorek“, které se účast-
nily dámy z  klubu seniorů, ale i  další seniorky, 
které pravidelně navštěvují kurzy akademické 
malířky Dany Puchnarové. Paní profesorka 
v  úvodním slově pohovořila o  vývoji lidského 
výtvarného projevu a  o svém kurzu, na kterém 
seznamuje dámy s výtvarnými technikami. Jejich 
hlavní metodou se stala malba pastelem, při které 
si mohou rychle rozvíjet své schopnosti, před-
stavivost a  fantazii. Kurz Talent atelieru seniorek 
probíhá každou středu dopoledne ve společen-
ském sále Zelený ostrov a účastní se ho zhruba 15 
seniorek. Prostory pro vernisáž a výstavu poskytlo 
město Dobřichovice a  Kulturní centrum Dobři-
chovice zajistilo hudební doprovod. Za přípravu 
sálu děkujeme panu Oto Lakomému a  samo-
zřejmě paní profesorce Puchnarové a seniorkám 
za pěkný estetický zážitek z celé výstavy, kterou 
pro nás připravily a na kterou jsme mohli do 24. 
ledna zavítat. Od 26. ledna na zámku probíhá 
výstava Neviditelný most Milada Blekastad Topi-
čová.

AK

Výstava „Neviditelný most“

Od 26. ledna až do 17. února 2018 můžete v křižov-
nickém zámku navštívit zcela ojedinělou putovní 
výstavu s  názvem „Neviditelný most“. Loni totiž 
uplynulo 100 let od narození Milady Blekasta-
dové roz. Topičové (1917-2003), významné české 
překladatelky, spisovatelky, publicistky, vysoko-
školské učitelky, komenioložky, která podstatnou 
část života strávila v Norsku, kam se vdala před 2. 
válkou ve věku pouhých 17 let, také ale pobývala 

Děti z Kukadýlka při představení byly velmi soustředěné
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v Dobřichovicích ve známé Topičově vile. Výstavu 
o  jejím díle a  životě uspořádalo nakladatelství 
Elg. z. s. se spolupracovníky. Vzpomínkový večer 
k  zahájení výstavy připravil František Běhounek 
s autorským přispěním Marie Vaculíkové a ve spo-
lupráci s Městem Dobřichovice.

Proč si pořadatel výstavy vybral i  Dobřicho-
vice? Je to proto, že paní Blekastadová pochází 
z rodiny významného českého literáta a naklada-
tele Františka Topiče, který měl v Dobřichovicích 
vilu v ul. K Tenisu a léta sem se svojí rodinou jezdil. 
Jedním z  nejoblíbenějších českých spisovatelů 
byl pro paní Blekastadovou Ludvík Vaculík, pře-
kládala jeho tehdy u nás zakázané knihy do nor-
štiny a tak se stalo, že ve vile nyní bydlí Vaculíkova 
rodina

Výstava zahrnuje bohatý fotografický mate-
riál z  pozůstalosti Milady Blekastadové, včetně 
ukázek z  korespondence. Za obsahovou náplň 
zodpovídá tým nakladatelství Elg ve spolupráci 
s  PhDr. Vladimírem Urbánkem, Ph.D. z  Filoso-
fického ústavu AV ČR a  s nezávislou badatelkou 
Mgr. Evou Spira. Výstava vznikla ve spolupráci 
s Filosofickým ústavem AVČR a za podpory Minis-
terstva kultury ČR, Nadace Solgløtt, výzkumného 
programu AVČR Strategie AV21, Skandinávského 
domu a centra NORLA. Výstava má putovní a sta-
cionární podobu.

Slavnostní otevření výstavy se bude konat 
v  pátek 26. ledna 2018 od 18 hodin ve velkém 
sále křižovnického zámku.

www.miladablekastad.com

Dobřichovická 
kultura v únoru

Café galerie Bím
Ulice 5 Května 15

Výstavy

Zámek velký sál v 1. patře:
14. – 24. ledna
Výtvarné práce seniorek

Z kurzu ak. malířky Dany Puchnarové

Zámek velký sál v 1. patře:
26. ledna – 25. února
Putovní výstava – 
Neviditelný most

Letos uplynulo 100 let od narození 
Milady Blekastadové roz. Topičové 
(1917-2003), významné české 
překladatelky, spisovatelky, publicistky, 
vysokoškolské překladatelky, 
komenioložky, která podstatnou 
část života strávila v Norsku, ale také 
v Dobřichovicích. Výstavu připravilo 
nakladatelství Elg. z.s.

Známá skupina Nezmaři vystoupí ve středu 28. února v Dobřichovicích

Dobřichovická 
kultura 
v únoru 
2018
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Na březen připravujeme

Čtvrtek 8. března koncert Divá Báára (pop, 
jazz, elektroswing)

Divá Báára je pseudonym zpěvačky a textařky 
Báry Vaculíkové, která v říjnu 2017 vydala debu-
tovou desku na pomezí popu, jazzu a  intimního 
písničkářství s prvky elektroswingu orientovanou 

Od 19. do 25. února, zámek
Kresba a malba pro dospělé

Výstava výtvarných prací zájmového 
kroužku pod vedením Jitky Jandákové

Čtvrtek 1. února 19:30, zámek 
(vinárna) 
Swingový koncert Jitky 
Vrbové a křest CD Stáni 
Čížkové

Členka Dobřichovické divadelní spo-
lečnosti, která pokřtí své CD. Obě dámy 
doprovodí skupina Nocturno Radima 
Linharta, které doprovází např. Evu Pila-
rovou, Dashu, O. Rumla a řadu dalších. 
Radim Linhart je držitelem světového 
rekordu zapsaného v Guinessově knize 
rekordů jako pianista, který dokáže 
zahrát zpaměti více než 3.500 písní 
a skladeb. Pořádá: KC Dobřichovice.

Sobota 10. února v 10:00, 
Dobřichovický domek
Maňáskové divadlo 
Sedmero Krkavců

Zahraje Lucie Havlíčková (učitelka 
školičky Lumek) Pořádá: Dobřichovický 
domek

Sobota 10. února v 15h, 
společenský sál Zelený ostrov 
(vstup z ulice Za Parkem)
Křeslo pro hosta, beseda 
s operní pěvkyní Gabrielou 
Beňačkovou a hudebním 
publicistou Janem Králíkem

Pořádá: Jaroslav Šaroun

Středa 28. února v 19:30, 
zámek, Koncert folkové 
skupiny Nezmaři

Pořádá: KC Dobřichovice

   Další kulturní akce
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bude patřit celá polovina koncertu a jejíž někteří 
členové jsou úzce spjati s Řevnicemi a Dobřicho-
vicemi. Flétnista Dušan Goláň Navařík diriguje 
a učí na ZUŠ Řevnice i Dobřichovice a bubeník 
František Otakar Kukula je… můj syn :-) 

Ukázky najdete na: https://www.youtube.
com/watch?v=_rK7M3dwZk8

https://www.youtube.com/playlist?list=PL-
G7LMXr9O7-KAnrbqeISg3o_CERunAt5Y

Vstupné v předprodeji 250 Kč a 180 Kč, 
vstupné na místě 280 Kč a 200 Kč, snížené 
vstupné pro děti do 12 let a seniory nad 60 let.

L. Kukulová

ČERNOŠICE

Vystoupení šansoniérky Aleny Čermákové 
Město Černošice vás srdečně zve v  sobotu 3. 
února od 15 hodin do Club Kina, na vystoupení 
bratislavské zpěvačky a  dokumentaristky Alena 
Čermákové. Alena v Černošicích představí multi-
mediální pásmo, které je věnováno slovenskému 
disidentovi a  předsedovi Konfederace politic-

kých vězňů Antonu Srholcovi, který zemřel před 
dvěma roky. Doprovázet ji bude manžel, sklada-
tel a  multiinstrumentalista Ivan Čermák. Alena 
Čermáková je známá režisérka a  zpěvačka (pře-
zdívaná slovenská Edith Piaf ) natočila mimo jiné 
o Antonu Srholcovi časosběrný celovečerní film. 
Pan Srholec, je znám i v České republice. Je laure-
átem ceny Paměti národa za rok 2014. Slavnostní 
předávání této ceny vysílala z Národního divadla 
Česká televize. Více informací najdete na www.
alena.sk. Vstupné dobrovolné.
Pavel Blaženín 

Nigel Price trio (UK, CZ)
Během své více než čtvrtstoletí trvající kariéry 
se jazzový kytarista Nigel Price propracoval 
mezi nejuznávanější jazzmany Velké Británie. 
Jeho hra je proslulá jak nervním bebopovým 
tepem, tak hlubokou bluesovou citlivostí. Mezi 
vrcholy jeho kariéry patří koncert s  Gladys 
Knight v  Royal Albert Hall či nedávné nahrá-
vání alba Van Morrisona „Keep Me Singing“. Na 
počátku své profesionální kariéry se   věnoval 
reggae a funku, aby posléze obrátil svou pozor-

nost k  jazzu. Kytaristé, kteří ho ovlivnili, jsou 
veličiny jako Wes Montgomery, Joe Pass, John 
McLaughlin a  jeho Mahavishnu Orchestra. 
Nigel hrál na více než 50 albech včetně svých 
pěti jako lídr, strávil deset let na turné s  acid 
jazzovou partou The Filthy Six, byl tři roky 
členem kapely Jamese Taylora (s ním nahrál 5 
alb) a hrál též s  legendárním Davidem Axelro-
dem. Nigel získal mnohé ceny: např. Parliamen-
tary Jazz Award (nejlepší jazzová kapela roku 
2010) a  v  letech 2014 a  2015 byl nominován 
jako kytarista na British Jazz Award, aby výroční 
cenu pro nejlepšího jazzového kytaristu roku 
2016 konečně letos na jaře získal. Nigel je pra-
videlným hostem v  v  legendárním (a nejslav-
nějším) londýnském jazzovém klubu Ronnie 
Scott v  Soho, kde se zúčastnil již více než 500 
vystoupení. Jeho poslední album, jež natočil 
se  svým hammondkovým triem pod názvem 
„Heads & Tales Volume 2“, získalo mnoho kri-
tických uznání. A právě i na hamondy v podání 
Jakuba Zomera se můžete těšit i u nás v Černo-
šicích. Koncert se koná v pondělí 5.2 od 20.00 
v  Club Kině. Sestavu doplní Tomáš Hobzek na 

SVP Dobřichovice přijme asistenta pedagoga a vychovatele
Vzdělání  dle  zákona o  pedagogických pracovníc ích č.  563/2004 Sb.  Ž ivotopisy  zasí le jte  do 28.  února 2018 

Bl ižš í  informace na tel.  775 440 703 a  257 891 066 Jana Mixová
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V sobotu 3. února v Černošicích vystoupí šansoniérka Alena Čermáková

na ženská témata. Bára pochází z hudební rodiny, 
je dcerou Petry Černocké a  koncem loňského 
roku natočila své první sólové album s videokli-
pem Tancuj se mnou, kterou pro vaši představu 
doporučuji shlédnout na youtube. Je také spolu-
zakladatelkou a členkou skupiny Yellow Sisters.

Pátek 23. března koncert Hot Tamles Trio – 
mladá bluesová skupina z Polska

Na hudební scéně našich sousedů se před 
časem objevilo velmi zajímavé a  originální trio. 
Repertoár skupiny je výhradně vlastní, zpívaný 
anglicky. Hudbu skládá kytarista Kamil Solecki, 
texty píše zpěvačka Eliza Sicińska a  aranže do 
výsledné podoby písní jsou společným dílem 
celého tria.

Za krátkou dobu své existence toto trio absol-
vovalo bezpočet vlastních koncertů či vystoupení 
na různých festivalech, doma i v zahraniční, kde 
se vždy setkalo s  velkým ohlasem jak u  poslu-
chačů, tak hudebních publicistů a získalo mnoho 
cen a ocenění: vítězství v anketě polského maga-
zínu Twoj Blues (kategorie Objev roku) či vítězství 
v hlasování diváků na jarním šumperském Blues 
Aperitivu, které skupině zaručuje účast na letoš-
ním podzimním Blues Alive festivalu. Mezitím 
skupina reprezentovala Polsko na mezinárodním 
festivalu European Blues Challenge 2017.

Sobota 24. března Velikonoční jarmark
Neděle 8. dubna v 19:30 na zámku
Jesse Ballard, Joe Kučera a  Jan Hrubý 

(blues)
Kalifornský zpěvák a  skladatel Jesse Ballard 

žije v  Berlíně a  pravidelně vystupuje s  Joe 
Kučerou, který začínal coby saxofonista v  Pro-
kopových Framus Five a  podílel se na prvních 
nahrávkách skupiny. Po roce 1968 emigroval do 
Německa, kde žije a koncertuje dodnes a příleži-
tostně hraje s houslistou Janem Hrubým.

ŘEVNICE

Jdeme na Ježka
Ondřej Ruml a  Matej Benko Quintet. Úterý 6. 
března 2018 od 19:30 hodin

Populární zpěvák Ondřej Ruml zpívá písně J. 
Ježka a  V+W v  krásných aranžích Mateje Benka 
a  Miroslava Hloucala. Ondru doprovodí kapela 
složená z  těch nejlepších hudebníků nejen 
jazzové scény - Matej Benko (klavír), Miroslav 
Hloucal (trubka), Radek Zapadlo (saxofon), Ras-
tislav Uhrik (kontrabas), Pavel Zbořil (bicí). Zazní 
i písně “na hubu” z posledního Rumlova alba se 
stejným názvem, kdy jediným nástrojem je hlas 
smyčkovaný a vrstvený na sebe pomocí „chytré 
krabičky”. 

Malá ochutnávka na: http://www.ondrejruml.
cz/hudba/ondrej-ruml-zpiva-jezka-voskovce-a-
-wericha-2014/

Vstupné na místě 360 Kč, snížené vstupné 
300 Kč, vstupné v předprodeji 330 Kč a 280 Kč, 
snížené vstupné pro děti do 12 let a seniory nad 
60 let.

Jihotaje 
Jan Burian a Bizarre Band. Čtvrtek 22. března 2018 
od 19:30 hodin

Koncert známého písničkáře Jana Buriana, 
který představí své nejnovější album Jihotaje. 
Jana Buriana doprovází kapela Bizarre Band, které 
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Město Dobřichovice 
nabízí k pronájmu 

objekt hotelu Pod Vinicí
Jedná se o objekt sloužící k podnikání čp. 345, Pražská ulice, Dobřichovice  

(parc. č. 615, k. ú. Dobřichovice) a část přilehlého dvora na pozemcích  
parc. č. 615 a 616, k. ú. Dobřichovice.

K pronájmu se nabízejí prostory, které dosud sloužily jako restaurace, hotel a společenský 
sál. Jedná se o celý objekt včetně části dvora, vyjma prostor a ploch, jež má od města 

pronajato občanské sdružení Náruč, které v objektu provozuje denní stacionář.
Objekt je částečně vybaven zařízením, ale obhlídka prostor je k posouzení případných 

nutných rekonstrukčních prací nezbytná. Město netrvá na využití pro hotelové 
a stravovací služby.

Prohlídka objektu je možná po předchozí telefonické dohodě za účasti pověřeného 
pracovníka městského úřadu (tel. 257 712 182).

Město vyzývá zájemce, aby v souladu se záměrem pronájmu výše uvedeného objektu 
zveřejněným na úřední desce Městského úřadu Dobřichovice předložili do 28. 2. 2018 
svůj záměr využití, požadavek na délku pronájmu a navrhovanou výši nájemného 

na adresu: Městský úřad Dobřichovice, Vítova 61, 252 29 Dobřichovice (s obálkou 
označenou textem: „Pronájem Pod Vinicí“) nebo mailem na tajemnik@dobrichovice.

cz. Dosavadní minimální částka za nájemné byla ve výši 25 000,- Kč/měs. Město 
předpokládá, že v horizontu cca tří let připraví studii nového využití uvedeného objektu, 

nedojde-li k jiné dohodě s nájemcem.

Zdroj: Googlemaps.com
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Lékařská ordinace
interna, endokrinologie,  
diabetologie, nefrologie
ultrazvukové vyšetření

Březová 341, Dobřichovice. Objednání na 
tel. 603 142 199

TAXI – Biskup
Oktavia Combi, 19,90 Kč za km

na letiště 680,- Kč, do centra 520,- Kč
objednávky 602 207 476 – J. Biskup, Černošice



20

12/2017

Vydává město Dobřichovice, IČ 241181, 
se sídlem Vítova ul. 61, 252 29 Dobřichovice.
Informační list je periodickým tiskem 
města Dobřichovice. Vychází 1x měsíčně 
a je rozšiřován zdarma do všech domácností.
e-mail: info@dobrichovice.cz,
http://www.dobrichovice.cz
Evidováno Ministerstvem kultury ČR
pod č. MK ČR E 11061
Datum vydání 17. ledna 2018
Uzávěrka příštího čísla je 15. února 2018
Řídí redakční rada ve složení:
V. Kratochvíl (odpovědný redaktor),
P. Hampl, M. Pánek, J. Růžek,  
V. Bezděk, F. Kándl, V. Cvrčková
Úprava publikace Martin Pavlík
Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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bicí. Vstupné 150 Kč senioři nad 65 let 120 Kč. 
Více informací najdete na www.nigelprice.biz

Fleret slaví 35 let v Club Kině
Vizovická kapela Fleret patří ke stálicím na české 
hudební scéně. Za více jak třicet tři let své exis-
tence odchovala tři generace fanoušků a  na 
svém kontě má přes deset studiových alb, z nichž 
několik dosáhlo zlaté i  platinové prodejnosti. 
Díky svému jasně rozpoznatelnému zvuku, který 
není třeba nikam řadit a nikterak škatulkovat. Od 
ryze folkových začátků po boku Vlasty Redla, přes 
nepřehlédnutelné přitvrzení zvuku a  následnou 
sedmnáctiletou spolupráci se zpěvačkou Jarmi-
lou Šulákovou, se kapela dopracovala až do sou-
časné koncertní podoby, kdy se všechno pěkně 
promíchalo a  propojilo. Fleret nemá problém 
rozpálit několika tisícový dav na prestižním festi-
vale, ale zároveň s chutí zahraje v tom nejmenším 
sále v  příjemné akustické podobě. Léty ověřený 
tandem Hrachový (kytara) – Bartošík (housle) 
doplňuje bubeník David Filák. Srdečně zveme 
ve čtvrtek 15.2 od 20.00 do Club Kina na tuto 
vskutku originální kapelu. Vstupenky na koncert 
obdržíte za 180 Kč v  předprodeji (minimarket 
u černošického nádraží) nebo za 200 Kč na místě 
před koncertem. Více informací najdete na www.
fleretmusic.cz .

Albert Vila Trio (SP/CZ)
Přední španělský kytarista Albert Vila absolvoval 
hudební studia na „Taller de Musics“ v Barceloně. 
V roce 1999 byl přijat do konzervatoře v Amster-
damu v oboru „jazzové kytary”, kde měl příležitost 
studovat s Jesse Van Rullerem. V roce 2004 získal 
první cenu v  holandské soutěžní soutěži Jazz 
Competition za kompozici „Gym Jam”. V následu-
jícím roce mu konzervatoř poskytla stipendium, 
aby se připojil k  absolventskému programu na 
prestižní „Manhattanské škole hudby” v  New 
Yorku, kde studoval u  takových muzikantů jako 
Rodney Jones, Dave Liebman a  Phil Markowitz 
atd. V  únoru 2016 vydává své nejnovější album 
„The Unquiet Sky” pro jehož nahrání v New Yorku 
přizval nejosobitější muzikanty současné jazzové 
scény: Aaron Parks na klavír, Doug Weiss na basu 
a Jeff Ballard na bubny. Pro tento svůj černošický 
koncert si vybral elitní českou rytmickou sekci – 
bubeníka Martina Nováka a  kontrabasistu Petra 
Dvorského, s  kterými již Albert dlouhodobě 
spolupracuje. Přijďte se v úterý 27.2 od 20.00 do 
Club Kina sami přesvědčit o kvalitách tohoto tria. 
Vstupné 150 Kč senioři 120 Kč.

Lenka Dusilová & BAROMANTIKA 
v Černošicích!
V současné době Lenčina tvorba souvisí 
s  kapelou Baromantika, která jí skýtá prostor 
ke kreativní autorské spolupráci, jež uchvacuje 
kritiky i  široké publikum. A  právě v  této symbi-
óze můžete nyní jednu z našich neoriginálnějších 
zpěvaček vidět, a  hlavně slyšet v  Černošicích. 
Baromantiku – pražskou indiepop kapelu – 
založila Lenka s  hudebními osobnostmi Beatou 
Hlavenkovou, Viliamem Bérešem, Patrickem Kar-
pentskim a  Martinem Novákem. Vášeň a  impul-
sívnost Lenky, která často v  ponoru do písně 
jakoby nevnímá okolní svět, jedinečně vyvažuje 
sofistikovaná, často kolektivně utvářená hudba. 
Do osobního písničkářství vstupuje elektronika, 
tribální beaty, zkušenost jazzových hráčů, prvky 
současné kompozice i  dubstepu. Kapela vydala 
své stejnojmenné album Baromantika v  roce 
2011 a strhla se lavina skvělých recenzí a vypro-
daných koncertů. Prodalo se více než 7000 desek. 
V  roce 2013 vydala kapela DVD/CD Lenka Dusi-
lová & BAROMANTIKA – Live at Café v lese ve spo-
lupráci s VICE Czech Rep. a Supraphonem. V září 
2014 kapela vydala spoluautorské album Lenka 
Dusilová & BAROMANTIKA – V  hodině smrti, za 
které získala nominace na Ceny Anděl ve dvou 
kategoriích: zpěvačka roku a album roku. Kapela 
zkoušela v  loňském roce v  Club Kinu a  dva její 
členové v  Černošicích dokonce i  bydlí. Srdečně 
Vás zveme na tuto hudební událost v  pátek 9. 
3. od 20.00 do černošického Club Kina. Kapacita 
sálu bude rozšířena, koncert bude na stojáka. 
Vstupné předprodej 250 na místě 300 Kč.

Pavel Blaženín

PRAHA – RADOTÍN

Kulturní středisko U Koruny, nám. prosince Osvo-
boditelů 15, Radotín. Tel. 257 911 746. Internet 
www.ukoruny.net nebo www.praha16.eu. Nabí-
zíme hlídání dětí.

V  radotínském kulturním domě U  Koruny se 
v novém roce představí další divadelní amatérské 
soubory, které patří ke špičkám v  oboru a  které 
často dobývají metu amatérů Jiráskův Hronov, 
ale kromě nich zde probíhají další kulturní a spo-
lečenské akce.
Sobota 27. 1. 19.00 Kladenské divadlo V. A. D.: 
Rozpaky zubaře Svatopluka Nováka
Sobota 17. 2. 15.00 Pohádka o rybabě, Divadlo 
Liberta
Pátek 2. 3. 19.00 Michal Pavlíček a  Monika 
Načeva
Pátek 16. 3. 19.00 Kočovné divadlo AD Hoc: 
Nové TV
Sobota 17. 3. 15.00 Pohádka velikonoční, 
Divadlo Kasperle
Pátek 23. 3. 19.00 Ochutnávka chilských vín a 
karibských rumů
Pátek 13. 4. 19.00 Chantal Poullain a Trio 
Štěpána Markoviče

Španělský kytarista Albert Vila


